
Становище, мнение и коментар от Иван Петров, гражданин на Столична община 

 

1. Сериозна и за съжаление постоянно повтаряща се грешка и от общински съветници и 

от общинската администрация е че посочват в текстовете на документите: "града", без 

да вземат предвид реалността че Столична община обхваща няколко отделни града 

(София, Банкя, Бухово, Нови Искър) и 35 села и редица други кметства. Въпреки, че 

нормативните документи се отнасят за цялата община (включваща и районно деление с 

24 района) и всичките и граждани, не е правилно да се индивидуализират с отделен 

град и на практика да се изключват останалите градове и други селища в Столична 

община. Още на страница 2 на внесения доклад от 4 общински съветници и от арх. 

Здравков на четири места в изложението се пише: "управлението на града" на две места 

във втори абзац, "гражданите на града" във втори абзац и "създаване на зелен град" в 

трети абзац. Подобно пропускане на другите градове и на всички останали селища 

създава и предпоставки и за липса на контрол, тъй като погрешно и автоматично може 

да се счете, че разпоредбите не касаят частта от общината извън град София т.е. 

другите градове и всички други селища в Столична община. 

Безспорен е фактът, че в Столична община има постоянно радиоактивно замърсяване 

на почвите (поради наличието на нейна територия на бивши рудници за добив на уран 

и други). Именно в обхвата някои държавни структури и институции (Интститут по 

почвознание и др.) са проучвали и дори локализирали подобни места и зони, като една 

от най-големите и значими подобни зони носи названието "разлив Яна", което обхваща 

територия от няколко населени места - град Бухово, с. Долни Богров, с. Горни Богров, 

с. Яна и др. В тези територии и зони попадат различни насаждения и водоеми, като е 

недопустимо използването на нито един от продуктите на тази зелена система. И тъй 

като това остава неясно дефинирано за гражданите и за обществеността, а има и 

нежелание от общинската администрация да обявяват тези зони, необходимия стриктен 

контрол и методиката за възпроизводство на зеленина, която да подпомага 

преодоляването на тези радиоактивни замърсявания и да минимизира вредните 

последствия за хората от съществуващите замърсявания. 

Ето защо трябва дамери място в Наредбата подобен текст и конкретни мерки и 

действия гарантиращи преодоляване на съществуващия проблем със сериозни влияние 

върху живота и здравето на населението на Столична община. 

2. И в досега съществуващата Наредба в Столична община се разкрива истината за 

небрежно отношение към разпоредбите на досегашната Наредба като например в 

Лесопарк Кошарите в район Лозенец и ъгъла с улица "Руй планина" и по-точно 

"Булавтосерзиз", ул. Руй планина № 3. Видно е от кореспонденцията от 2022 и 2023 

г.  на Иван Петров с администрацията, че никой не знаеше за този проблем и отделно от 

това СОС при разширението на зелената зона за паркиране от 2018 г. с решение № 511 

на СОС този автосервиз не беше изпълнено съгласувателни схеми със СДВР и беше 

допуснато незаконно движение и паркиране на МПС в парка. Което е абсолютно 

неприемливо и недопустимо. Още по-неприемливо е Становището на г-н Димитър 

Данчев, Директор на ДЗС, което вместо да гарантира интересите на гражданите и да 

гарантира спазването на разпоредбите на Наредбата и ЗОС, се оказва, че е защитник на 

интересите на конкретна частна фирма, която години наред неправомерно и незаконно 

ползваше за преминаване и паркиране Публична общинска собственост - част от 

Лесопарк в район Лозенец. Също толкова тревожно е, че и в момента (след моята 

намеса и борба) отново неправомерно е допуснато (този път вероятно от ЦГМ) 

ползване на ПОС чрез завземане и поставяне на колчета извън одобрената схема на 

СДВР, само и само за да се осигури достъп вместо от единствено възможното тясно 

"лице" на терена, всъщност лобистки незаконно е разрешен транспортен достъп с грубо 



навлизане и използване на публична общинска собственост - пространство от зелена 

система на Столична община. 

Правя това конкретизиране и като илюстрация че е безсмислено писане и приемане на 

нови текстове и Наредби при практика грубо да се нарушават и да не се прилагат 

съществуващи разпоредби. Прилагам и снимка на цитирания сервиз и осигурения му 

незаконен достъп през ПОС и парково пространство. 

 

3. На входа на Борисова градина от страната на бул. Драган Цанков при автокъща 

Капитолия тротоарът е превърнат в паркинг за МПС извън търговския обект 

Капитолия. Подобно е и паркирането и незаконосъобразното допускане на паркиране (и 

движение) около целия стадион Васил Левски и в пространството около колоните на 

стадиона. 

 

4. При Семинарията тротоарът на ул. Йосиф Петров безконтролно се използва за склад 

на инертни материали, които кметът на район Лозенец извършва нарушението 

съзнателно и незаконосъобразно. Нещо повече - по негово разпореждане беше допуснат 

ППС - фургон да функционира като работилница на почистващата фирма в район 

лозенец, която с много труд и енергия успях да изгоня и да преустановя нарушението. 

 

5. Продължава извършването на нарушения на ул. архим. Кирил Видински, където 

неправомерно се извършва безплатно паркиране на публична общинска собственост - 

при лятното кино, без да е приложен режим за платено паркиране или реализирана 

реална забрана и недопускане на паркиране. 

 

6. Продължава практиката на различни звена на общинската администрация - кметове 

на райони, гл. архитекти, общински фирми и общински предприятия да монтират 

преместваеми съоръжения незаконно - без каквито и да е нормативни основания, 

вероятно без разрешение за поставяне, с незаконно и опасно захранване с ел. ток и др. 

Например подобно незаконно съоръжение - будка вероятно на "Егида" е поставена и 

захранена с висящи, опасни ел. кабели. Имам и цял списък за други подобни проблеми. 

Надявам се, както разпоредбите на съществуващата и евентуално променена Наредба 

да бъде гарантирано недопускането на подобни своеволия и да гарантира 

отстраняването им и санкциониране на извършителите ги. За да не ни сполети нов 

нещастен случай както при причинената смърт на невинно дете от подобен незаконен 

захрамен преместваем обект на ул. Гешов. Отново допуснато нарушение с действия и 

бездействие на общинската администрация. 

 

С тези няколко становища, мнения и коментари показвам, че изключването на 

общинската полиция и отнемането на ангажиментите им да контролират, и не 

приемането на конкретни разпоредби, задължаващи ги да контролират и да гарантират 

реда и сигурността ще доведат до непълноценно опазване на зелената система и 

недостатъчното  гарантиране и защита на интересите на гражданите и на Столична 

община. 

Настоявам се, изложените съображения да бъдат отчетени при обсъждането и 

приемането на документа, като съм готов да представя и допълнителни аргументи и 

съображения при обсъждането им. 

 


